

Referat

28. januar 2023

Emne: Grupperådsmøde

Tid og sted: Søndag den 28. januar 2024, kl. 10.00, Colleruphus, Holte.

Deltagere: 22 var mødt op

DAGSORDEN:

Dagsordenspunkt:	Konklusion:	Ansvarlig:	Deadline:
1. Valg af dirigent og referent	Dirigent: Chris valgt Referent: Danjel valgt		
2. Fremlæggelse af bestyrelsens beretning	<p>Micheal er stand-in for formanden. Der oplyses bl.a at der kan søges om tilskud til deltagelse på ture. Vi vil rigtig gerne undgå at økonomi er årsag til ikke at deltage. Formandens beretning vedlægges seperat.</p> <p>Gruppeleder: Michael informerer. Lederne præsenteres. Gruppelederens beretning vedlægges seperat.</p> <p>Der er plads til at lederne kan have en sygedag, lederne dækker ind for hindanden på tværs af grenene.</p> <p>Der fortælles lidt om de ture der har være afholdt det seneste år.</p> <p>Dejligt med godt fremmøde til hyttedagen. Og man kan godt hjælpe en anden dag, der er oftest opgaver som sagtens kan laves en anden dag, f.eks. når man alligevel skal aflevere børn.</p>		

Dagsordenspunkt:	Konklusion:	Ansvarlig:	Deadline:
	<p>2024: Hyttedag 20. april, sikkert også en i efteråret (28. september) Gruppetur i pinsen 17.-20. maj Divisionsstævne 14.-16. juni i Hedeland. Sommerlejr i uge 28, sted stadig uvist. Start efter sommerferie: 20. august - Oprykning Juletræsfest: 1. december, dato dog ikke bekræftet endnu.</p> <p>Mikro: Susie og Linda. 12 på venteliste, pt 15 børn. Samarbejde, "god ven", grundlæggende spejderfærdigheder og modtage fælles beskeder er ting der lægges stor vægt på. Vi havde den første sommerlejr for mikroer, det var en succes, det bliver gentaget. Der blev spurgt om det har været overvejet om at lave mødet tidligere. - Det har været oppe men droppet, grundet søskende i andre grene, ledernes arbejde m.m.</p> <p>Minier: pt 18 minier. 4 ledere. Peter, Maria, Morten, Kristine Tager basismærker, f.eks. kniv, sav m.m. Også uofficielle mærker som f.eks. sovepose, tørklæde. Længden af sommelejr er ikke fastlagt endnu.</p> <p>Juniorer: 18 stk. pt. Ledere: Chris, Rie, Michael Lettere at have flere da børnene er større. Altid 2 ledere på møderne. Altid ude, arbejder på selvstændighed. Meget bål, det er hyggeligt. Meget sang, det giver ro. Der er plan på hjemmesiden, men der kan sagtens afviges. Knob driller altid, så det tages op igen og igen. De får ofte lov til at gøre selv og fejle, så følges der op bagefter. Tag med på ture, de lærer super</p>		

Dagsordenspunkt:	Konklusion:	Ansvarlig:	Deadline:
	<p>meget.</p> <p>Trop: pt 17 spejdere. Michael laver en kort info da Daniel er fraværende grundet sygdom. Meget selvstændig hverdag, de skal selv arrangere meget, f.eks. ture, mad og indkøb. Nathejk forsøgte vi at tage nyoprykkede spejdere med på, det gik fint. Plan kurser er gode til udvikling af unge. De er dyre, men kommunen giver tilskud, så deltagerprisen er "alm. turpris". Der er mange emner og der opfordres til at deltage.</p> <p>Der er besøgsdage, hvor de spejdere der skal rykke op kommer op og hilser på den nye gren, for at undgå at møde op efter sommerferien til et chok.</p> <p>Klan: Kaya, Lasse, Nikolaj pt 21, 12 aktive, nogle er på efterskole m.m. Prøver "back to basics" og det er sjovt at komme lidt tilbage til de gamle færdigheder. Og øver lidt der skal vises frem på sommerlejr. Juletur kun klan og trop, her kan troppen se hvad klanen laver. - Ingen ledere.</p>		
<p>3. Fremlæggelse og godkendelse af årsregnskabet for 2023</p>	<p>Michael fremlægger regnskab. Vi skulle pludselig have ny kasserer, det betød bl.a. at vi havde en måneds tid hvor vi ikke kunne betale regninger. Ditte sprang til og har måttet starte fra scratch da gammel kasserer ikke var i stand til at overdrage flydende. Formelt var vi uden kasserer i en måneds tid, reelt var det meget længere. Grundet alt dette er regnskab ikke sendt ud rettidigt og kan derfor ikke godkendes i dag. Der bliver indkaldt til ekstraordinært møde senere for</p>		

Dagsordenspunkt:	Konklusion:	Ansvarlig:	Deadline:
	<p>at få det godkendt. Der er nogle tilskud, f.eks. lokaletilskud, som ikke er blevet udbetalt endnu. Kommunen har været hjælpsomme for at få det løst, selvom vi flere steder var/er over deadline. Penge fra hyttefonden kom først i januar, så de står ikke i afsluttet regnskab. Samme gælder tilskud vedr. sommerlejr. Der blev spurgt om hvorvidt tilskud skal konteres der hvor vi får det udbetalt eller der hvor arrangementet bliver afholdt (f.eks. sommerlejr). Begge dele er lidt noget rod, Michael og Jon vil undersøge hvad der anbefales af divisionen. Administration er meget høj, grundet konsulenttydelser i forbindelse med hyttebyg.</p>		
4. Fremlæggelse og godkendelse af justeret budget for indeværende år	Dette budget er heller ikke udsendt. Og godkendes også senere		
5. Fremlæggelse og godkendelse af budget for 2025	Ej heller udsendt og godkendes også senere.		
6. Vedtagelse af kontingent(er) for det kommende år (2024)	Vi hævede det sidste år, bestyrelsen ser ikke grund til at hæve det i år. Nogle medlemmer får lov til at betale reduceret kontingent, f.eks. grundet efterskole. Fastholdt kontingent godkendt.		
7. Behandling af indkomne forslag (skal modtages 2 uger før mødet 14/1)	Ingen forslag modtaget.		
8. Fastsættelse af antal pladser i bestyrelsen.	Bestyrelsen foreslår at fastholde 5 forældre, 5 ledere, 5 unge. Vedttaget.		
9. Valg til bestyrelsen	Kasserer Ditte Mejnertsen: Valgt. 2 forældre repræsentanter: Tina genvalgt. Camilla valgt ind (mor til Aksel og Dohler). Unge: Lasse, Kaya og Nikolaj (alle fra klanen) valgt ind. Kristine og Mathias genvalgt.		
10. Valg af revisor og evt.	Revisor Margit genvalgt		

Dagsordenspunkt:	Konklusion:	Ansvarlig:	Deadline:
revisorsuppleant (gælder for en etårig periode)			
11. Valg af fem stemmeberettigede til divisionsrådsmødet (gælder for en etårig periode)	Michael Chris Tina Kaya Lasse		
12. Valg af to stemmeberettigede til korpsrådsmødet (gælder for en etårig periode)	Michael Daniel		
13. Valg af 1-2 repræsentanter til Børne- & Ungdomsorganisationernes Samråd i Rødovre Kommune	Rie fortæller lidt om møderne. Rie og Michael genvalgt		
14. Eventuelt	<p>Susie siger tak for opbakningen fra forældrerne.</p> <p>Peter om hyttebyg: Matters er inde over. Fondssøgning er den store hurdle, og det trækker tænder ud. Mærsk har en fond som vi arbejder på at udnytte i forbindelse med annekset. Vi har fået tilkendegivelse om hjælp fra forældre, men mangler stadig hjælp til fondssøgning.</p> <p>Der blev spurgt om hvorfor projektet er steget fra "et par mio" til et "stort" projekt. Et lille projekt er svært at få støtte til. Der skal være et koncept, der skal være noget prestige. Ellers vil de (fondene og andre støtter) ikke være med. Og vi har alligevel ikke råd til den lille, så vi skal gå efter et projekt hvor vi kan få støtte. Det kræver størrelse, prestige og f.eks. mulighed for at komme til udefra. Et større projekt kunne på den længere bane også give en indtægt i forbindelse med udlejning.</p> <p>En spørger om grupperådsmødet kunne holdes senere. Alt skal være færdigt og afleveret til korpest inden d. 1/3 Og regnskab plejer at være klar</p>		

Dagsordenspunkt:	Konklusion:	Ansvarlig:	Dead- line:
	til tiden. Og samtidig kommer der ingen deltagere hvis det holdes på en dag for sig selv. Tidligere kom der typisk 1-3 til mødet.		